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دیدار مدیر مخابرات منطقه مرکزی با 
شهردار آشتیان

مهندس لطفی مدیر مخابرات منطقه مرکزی با شهردار 
آشتیان دیدار وگفتگو  کرد. به گزارش خبرنگار روزنامه 
همدلی دراین نشســت مجتبی ملکا شــهردار آشتیان 
خواستار همکاری مخابرات جهت ایجاد شبکه برای نصب 
دوربین در شهرآشتیان شد .بر اســاس این گزارش در 
ادامه مهندس لطفی مدیر مخابرات منطقه مرکزی اظهار 
آمادگی کرد  با تشــکیل کمیته آی تی  در شهرستان  
متشکل از ســایر دستگاه های اجرایی ذیربط ،مخابرات 
نهایت همکاری را به عمل خواهــد آورد، چراکه نصب 
دوربین ها فراهم کننده امنیت برای همه جامعه اســت 
از جملــه مخابرات در جهت کاهش ســرقت تجهیزات 

مخابرات که اخیرا بسیار افزایش داشته است.

جلسه شورای مدیریت یکپارچه مسئولیت های 
اجتماعی منطقه ویژه پارس برگزار شد

 تاکید اعضا بر همگرایی بیشتر
جلسه شورای مدیریت یکپارچه مسئولیت های اجتماعی 
منطقه ویژه پارس ظهر امروز ، دوشــنبه ۱۳ تیرماه در 
ســازمان منطقه ویژه پارس برگزار شد.به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی منطقه ویژه پارس- جلسه شورای مدیریت 
یکپارچه مسئولیت های اجتماعی منطقه ویژه پارس با 
حضور ســخاوت اسدی مدیر عامل سازمان منطقه ویژه 
پارس، مدیران عامل شرکت های مجتمع گاز، نفت و گاز 
و پتروشیمی، مشاور اجتماعی مدیر عامل شرکت گاز و 
مدیر نظارت بر طــرح های عمرانی مناطق نفت خیز و 
مشاور اجتماعی وزیر نفت و همچنین مشاور مسئولیت 
های اجتماعی مدیر عامل شــرکت صنایع پتروشیمی 
برگزار شد.مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس در این 
جلسه گفت؛ باید قبول کرد مسئله مسئولیت اجتماعی 
نباید به صورت بین شــرکتی در منطقه پارس جنوبی 
دنبال شــود و مــردم همه شــرکت ها را با دید صنعت 
می بینند.اســدی افزود؛ در جلســه اخیر وزارت نفت بر 
ضرورت انسجام  انجام طرح های مسئولیت اجتماعی در 
پارس جنوبی از سوی وزیر نفت تاکید شد و این جلسه در 
جهت تعیین ساز و کار  و هماهنگی اقدامات در این زمینه 
اســت.وی ادامه داد؛ هزینه های عمرانی کمی در پارس 
جنوبی صورت نپذیرفته است اما به دلیل عدم تمرکز در 
اطلاعــات مربوط به این طرح ها و جزیره ای عمل کردن 
شرکت ها بازخورد مناســبی نداشته است.اسدی گفت؛ 
همچنین تمرکز تصمیمات و اقدامات در زمینه مسئولیت 
اجتماعی باعث رضایت مندی بیشــتر و اثربخش تر در 
منطقه می شود.مدیر عامل سازمان منطقه ویژه پارس در 
پایان افــزود؛ در این کارگروه ابتدا اولویت های مورد نیاز 
منطقه در چهارچوب مسئولیت  های اجتماعی تعیین و با 

نظر اعضا اجرایی میشود.

»هم افزایی رسانه و مهارت در هفته ملی مهارت«
برگزاری جلسه بررسی دستورالعمل 

جشنواره ملی مهارت
جلسه بررسی دستورالعمل جشنواره ملی مهارت و برنامه 
های پیشنهادی و اجرایی بزرگداشت هفته مهارت و روز 
ملی کارآفرینی و آموزش های فنی و حرفه ای با هدف 
ترویج و  فرهنگ مهارت آموزی و توســعه آموزش های 
فنــی و حرفه ای با حضور سرپرســت اداره کل آموزش 
فنی و حرفه ای استان هرمزگان و معاونین و مسئولین 
واحدهای اداره کل امروز ۱۳ تیر ماه برگزار شد.به گزارش 
روابط عمومی اداره کل آموزش فنی و حرفه ای اســتان 
هرمزگان ، رضا علیزاده سرپرست اداره کل آموزش فنی 
و حرفه ای اهداف  جشنواره ملی مهارت را  اعلام کرد و 
گفت : مهمترین هدف برنامه های جشنواره و تبلیغات ، 
نهادینه کردن فرهنگ مهارت آموزی در بین خانواده ها 
و جامعه است . اولین هدف جشنواره شناسایی و تجلیل 
از فعالان و پیشکسوتان مهارت آموزی ، دوم  شناسایی 
و تکریم خیرین مهارت آموزی ، ســوم انتخاب و معرفی 
سفیران مهارت و. انتخاب و معرفی بنگاه های اقتصادی 
ســرآمد در حوزه مهارت آموزی می باشــد.وی تصریح 
کرد:برای ترویج و توسعه مهارت آموزی نیاز به همکاری 
و هم افزایی همه نهادها و دستگاه های اجرایی و حامیان 
توسعه مهارتی در راستای مسوولیت های اجتماعی هست 
تا بتوانیم در ایجاد اشتغال و ترغیب نوجوانان و جوانان به 

سمت مهارت آموزی موفق عمل کنیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی فارس اعلام کرد:
جایگاه نخست بخش کشاورزی فارس 

در پرداخت تسهیلات
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی فارس گفت: بخش 
کشاورزی این اســتان بهترین عملکرد را در پرداخت 
تسهیلات به خود اختصاص داده و آماده کمک به بهره 
بــرداران و تولید کنندگان این بخش اســت. مجتبی 
دهقان پور در نشست بررسی مسائل و مشکلات بخش 
کشاورزی شهرستان داراب که در فرمانداری ویژه این 
شهرستان برگزار شــد، عنوان کرد: از محل اعتبارات 
بند خ، ۱۸۴ میلیارد تومان تسهیلات در استان فارس 
پرداخت شــده است و اســتان اول هستیم.به نقل از 
جهادکشــاورزی فارس، دهقان پور بــا بیان اینکه در 
پرداخت تسهیلات بند الف تبصره ۱۸ با پرداخت ۳۸۱ 
میلیارد تومان اســتان اول کشور هستیم، اظهار کرد: 
اگر بخش کشاورزی استان های دیگر این تسهیلات را 
جذب نکردند ما آمادگی جذب آن را داریم. دهقان پور 
با بیان اینکه برای محاســبه قیمت تمام شده گوشت 
مرغ، گوســاله و گوسفند نیز تمهیداتی در نظر گرفته 
شــده اســت، عنوان کرد: بحث خرید دام زنده الان 
یکی از چالشــهای ما اســت، داریم دنبال می کنیم.

او در خصوص اراضی شــیب دار با اشــاره به اینکه با 
دادگستری استان مکاتبه شده است، بیان کرد: پس از 
طرح در شــورای حفظ حقوق بیت المال و اخذ مجوز 
های لازم امکان واگذاری اراضی مذکور به متقاضیان 

فراهم می شود.

خبر

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی دولتی استان 
اردبیل خبر داد:

خرید تضمینی 100 تن گندم در اردبیل
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی دولتی اســتان 
اردبیل  گفت: تا ساعت ۸ صبح روز ۱۴ تیرماه در 
سطح اســتان اردبیل ۱۰۰ هزار و ۷۲۲ تن گندم 

به صورت تضمینی خریداری شده است.
علی نوبخت در گفت وگو با ایسنا با اعلام این خبر 
افزود: ارزش تقریبی این مقدار گندم ۱۱۶ میلیارد 
تومان اســت که تاکنون حدود ۵ میلیارد و ۲۰۰ 

میلیون تومان آن پرداخت شده است.
وی با بیــان اینکه تأخیــر در پرداخت مطالبات 
گندم کاران یکی از مشــکلات در این زمینه است، 
تصریح کرد: در کل کشــور تــا ۱۹ خردادماه کل 

مطالبات گندم کاران پرداخت شده است.
مدیــرکل غله و خدمات بازرگانی دولتی اســتان 
اردبیل بیان کرد: اســتاندار و نمایندگان اســتان 
در مجلس شــورای اســلامی در حــال پیگیری 
هســتند تا در حداقل  زمان مطالبات گندم کاران 
پرداخت شــود.نوبخت با بیان اینکه در ۴۴ مرکز 
استان خرید تضمینی گندم انجام می شود، تشریح 
کرد: خرید تضمینی گندم از ۱۶ خرداد در شمال 
اســتان شروع شــده و حال حاضر نیز در مرکز و 

جنوب استان ادامه دارد.

زلزله ۳.9 ریشتری جونقان در چهارمحال 
و بختیاری را لرزاند

ســاعت ۱۳:۲۹ دیــروز زلزله ای بــه بزرگی ۳.۹ 
ریشــتر، در عمق ۸ کیلومتری، جونقان اســتان 

چهارمحال و بختیاری را لرزاند.
به گزارش ایســنا به نقــل از مرکز لــرزه نگاری 
کشــوری ۱۳:۲۹ دقیقه دیروزسه شــنبه ۱۴ تیر 
زمین لرزه ای بــه بزرگی ۳.۹ ریشــتر در عمق ۸ 
کیلومتر، جونقــان را لرزاند، ایــن زمین لرزه در 
فاصله ۷ کیلومتری جونقان، ۱۰ کیلومتری اردل 
و ۱۴ کیلومتری شــلمزار همچنین در ۳۱ متری 
شهرکرد و ۱۱۳ کیلومتری اصفهان رخ داده است.

مختصات این زمین لرزه ۵۰.۶۸ طول جغرافیایی 
و ۳۲.۰۹ عرض جغرافیایی ثبت شده است.

عملیات ترمیم »پل فولاد« آغاز شد
فرمانــدار اهواز از آغاز اجــرای عملیات تعمیر پل 
فولاد از امروز خبر داد.مســعود فلاحی در حاشیه 
بازدید از پل فولاد )پل ششــم( که روز ۱۴ تیرماه 
انجام شد، در جمع خبرنگاران اظهار کرد: این پل 
به علت ایرادات فنی مسدود و به منظور جلوگیری 
از خطرات احتمالی و حفظ ســلامت شــهروندان 

بسته شد.
بــه گزارش ایســنا، وی افزود: از امروز با بســیج 
امکانــات و تجهیزات، عملیات تعمیر و ترمیم این 

پل آغاز شد.
فرماندار اهواز بــا بیان اینکه کارفرمای ترمیم این 
پل شهرداری اهواز است، گفت: تلاش بر این است 

که هر چه سریعتر پل تعمیر و بازگشایی شود.

با تکیه بر توان مهندسان داخلی محقق شد؛
صرفه جویی ۳00 میلیارد ریالی لوله گستر 

اسفراین در نوسازی و راه اندازی تجهیزات
مدیر کنترل کیفیت و آزمایشگاه مجتمع صنعتی 
لوله گستر اســفراین از صرفه جویی ۳۰۰ میلیارد 
ریالی در نوســازی و راه انــدازی یکی از تجهیزات 
این مجموعه با بکارگیری توان مهندســان داخلی 
خبــر داد.مهندس بــداغ آبادی  اظهــار کرد: بر 
اســاس طرح جامع نوســازی۱۴۰۱ و به منظور 
به روزرســانی تجهیــزات دقیق و حســاس این 
مجموعه، ضخامت ســنج ۸ کاناله آلتراســونیک، 
نوســازی و راه اندازی مجدد شــد. وی با بیان این 
که به روزرســانی تجهیزات گام بزرگی در نوسازی 
لوله گســتر اسفراین است، اظهار کرد: با نصب این 
دستگاه ضمن افزایش سرعت کنترل محصولات، 
شاهد افزایش اطمینان از کیفیت لوله های تولیدی 
هستیم و اعتبارات مورد نیاز برای راه اندازی مجدد 

این دستگاه ۵ میلیارد ریال پیش بینی می شود.
به گفته وی ایــن پروژه در مدت زمــان یکصد روز، 
با همت کارشناســان شرکت لوله گســتر و همکاری 
شــرکت های دانش بنیان داخلی انجام شده و این امر 
موجب ۳۰۰ میلیارد ریــال صرفه جویی در هزینه ها 
شده اســت.مدیر کنترل کیفیت لوله گستر اسفراین 
خاطرنشان کرد: لوله های تولیدی این شرکت از حیث 
کاربرد دارای ویژگی های خاصی در صنعت نفت و گاز 
به ویژه در بخش حفاری چاه های اســتخراجی نفت 
اســت که تولید و کنترل این لوله ها را بســیار سخت 
و دارای اهمیت بالا نموده است.به گفته وی ثبات در 
ضخامت دیواره لوله در دســتیابی به کیفیت مطلوب، 
اهمیت فراوانی دارد و بر اساس این ویژگی، محصولات 
تولیدی به طور دایمی و ۱۰۰ درصد در تمام تولیدات 
کنترل می شود.وی در ادامه افزود: تست غیر مخرب 
NDT )Non Destructive Testing( ، روشــی 
صنعتی برای کنترل کیفیت محصول؛ بدون آســیب 
زدن به قطعه و لوله اســت کــه صحت ضخامت لوله 
تولیدی وعدم وجود هر گونه عیب به وسیله آن محقق 
می شــود. بداغ آبادی همچنیــن تاکید کرد: افزایش 
اطمینان از کیفیت و عملکرد صحیح لوله های تولیدی 
در شرایط خاص چاه های نفت از دست آوردهای تست 
غیر مخرب NDT اســت.وی به حمایت لوله گســتر 
اسفراین از چند شرکت دانش بنیان داخلی به منظور 
رفع نیاز و وابستگی مجموعه به شرکت های اروپایی و 
آمریکایی اشاره کرد که با انجام پروژه های مشترک با 
لوله گستر، توانایی ساخت این تجهیزات با کیفیت در 

داخل کشور امکان پذیر شد.

خبر

به گفته معاون گردشــگری اســتان کرمانشاه، 
تابستان امسال هفت فرصت برای جذب بیشتر 

گردشگران به کرمانشاه در پیش است.
علی صابر در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به تحرک 
دوباره حوزه گردشــگری بعد از حدود دو ســال 
رکود، اظهار کرد: در این میان هرکدام از استانهای 
کشور در تلاشند تا با رویدادسازی و یا حضور در 
رویدادهای مختلف زمینه معرفی بیشتر استان 

خود را فراهم کنند.
وی ادامــه داد: در این میان اســتانی که بتواند 
بیشــترین تبلیغات و معرفی را داشته باشد، می 
تواند گردشگران بیشتری را به سمت خود جذب 

کند.
معاون گردشگری استان کرمانشاه به برنامه ریزی 
انجام شده در گردشگری اســتان در این رابطه 
اشــاره کرد و گفت: تابستان امسال چند فرصت 
خوب برای معرفی بیشتر کرمانشاه در پیش داریم 

که در تلاشیم بیشترین بهره را از آنها ببریم.
وی حضــور در دو رویداد ملــی را از جمله این 
برنامه ها دانست و ادامه داد: جشنواره ملی کوچ 
عشایر از ۱۹ تا ۲۳ تیر در شهر یاسوج برگزار می 
شود و از آنجایی که کرمانشاه از جمله استانهای 
مهم کشور در بحث کوچ نشینی عشایر است، لذا 
این جشــنواره فرصتی برای  معرفی گردشگری 

عشایری استان محسوب می شود.
صابر اضافه کرد: رویداد دیگر، نمایشــگاه بزرگ 
صنایع  دستی و گردشگری در شهر تهران است 
که از ۲۸ تا ۳۱ تیر برگزار خواهد شد و تلاش می 
شود که گردشگری کرمانشاه ظرفیت های خود را  

در این نمایشگاه به خوبی نشان دهد.
وی به ثبت جهانی کرمانشاه به عنوان شهر خلاق 
خوراک در سال گذشته اشاره کرد و گفت: یکی از 
ظرفیت های مهم کرمانشاه در حوزه گردشگری، 
بحث تنوع غذایی استان است، بگونه ای که یکی 
از غنی ترین اســتان های کشــور در این زمینه 

هستیم.
معاون گردشگری استان خاطرنشان کرد: تا سال 
گذشته بیش از ۵۰ غذای بومی استان کرمانشاه 

شناسایی شده و تعدادی هم به ثبت ملی رسیده 
و بنــا داریم تعداد قابل توجهی دیگر از آنها را در 

فهرست آثار ملی کشور قرار دهیم.
به گفته این مسئول، اواخر این هفته مراسم پلاک 
کوبی کرمانشاه جهانشهر خلاق خورک به همت 
شــهرداری برگزار خواهد شــد که در قالب یک 
رویداد می توان داشــته های کرمانشاه را در این 

بخش معرفی کرد.
وی از در پیش بودن همایش بین المللی هورامان 
در ۲۵ و ۲۶ تیرماه هم اشاره کرد و گفت: باتوجه 
به ثبت جهانی منظر فرهنگی و تاریخی هورامان 
در ســال گذشــته تلاش داریم تا قابلیت های 
گردشگری این منطقه را بیشتر معرفی کنیم و 
میزبان گردشــگران داخلی و خارجی بیشتری 

باشیم.  
صابر از میزبانی کرمانشاه در برگزاری همایش بین 

المللی پیرغلامان حسینی هم به عنوان یک رویداد 
مهم برای حوزه گردشگری استان یاد کرد و گفت: 
از آنجایی کــه در این رویداد تعداد قابل توجهی 
میهمان خارجی حضور دارند، فرصت مناســبی 
است که ظرفیت های گردشگری کرمانشاه را به 
آنها بشناسانیم تا پس از بازگشت به کشورهایشان 

به عنوان سفیرانی فرهنگی برای ما باشند.
معاون گردشگری استان به در پیش بودن رویداد 
بزرگ اربعین در اواخر تابستان امسال هم اشاره 
کرد و گفت: در بازه زمانی حدود یک ماه، با ورود 
سیل عظیمی از جمعیت به استان روبرو خواهیم 
بود که هرکدام از آنها می توانند، یک ظرفیت برای 

کشاندن گردشگران به کرمانشاه باشند.
وی تاکید کرد: طبق پیش بینی ها امسال حدود 
پنج میلیون زائر ایرانی در مراسم اربعین حضور 
خواهند داشــت که به نظر می رسد حدود سه 

میلیون نفر از  آنها از کرمانشاه عبور کنند، لذا برای 
بهره هر چه بیشتر از این فرصت برای گردشگری 

استان در حال برنامه ریزی هستیم.
صابر در ادامه بااشاره بهبود وضعیت گردشگری 
اســتان، عنوان کرد: خوشــبختانه پس از چند 
ســال این روزها شاهد شرایط بهتر گردشگری 
در اســتان هستیم، بگونه ای که در حال حاضر 
برخی از مراکز اقامتی اســتان با استقبال خوب 
مسافران تابســتانی مواجه شــده اند که قابل 

مقایسه با گذشته نیست.  
وی ادامه داد: از آنجایی که برخی از مســافرین 
تابستانی هم ترجیح می دهند شب ها را در پارک 
ها اقامت داشته باشند، بنابراین تلاش کرده ایم تا 
با بهره گیری از ظرفیت بسیج و نیروی انتظامی 
و نیز توزیع بروشــور در میان آنها، زیبایی های 

کرمانشاه را به آنها بشناسانیم.

 معاون گردشگری استان کرمانشاه مطرح کرد 

۷ فرصت برای کشاندن بیشتر گردشگران به کرمانشاه

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی از شناسایی ۳۰ 
کانون فرسایش بادی در ۲۳ شهرستان این استان خبر داد.محسن 
فنودی چرای مفرط دام، استفاده بی رویه از منابع آب، دخالت های 
انسانی و برداشت بیشتر از مرتع را از جمله عوامل گسترش و افزایش 
بیابان های این استان دانست.وی با تأکید بر اینکه باید با مشارکت، 
کمک، همت و تلاش مضاعف مردم و مشــارکت همه دستگاه ها 
جلوی افزایش بیابان ها را بگیریم، افزود: متأسفانه توسط سودجویان 
شاهد قطع تاغ زارها هستیم که در این راستا از مردم تقاضا داریم 
گزارش های خود را از طریق سامانه های شبانه روزی ۱۳۹ و ۱۵۰۴ 
به یگان حفاظت منابع طبیعی و آبخیزداری استان خراسان رضوی 
اطلاع دهند تا با حضور به موقع جلوی قطع بی رویه تاغ زارها گرفته 
شود.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی یادآور شد: 
شاید برای موضوعات دیگر یک بار فرد متخلف را ببخشیم اما طبق 
آئین نامه ها برای قطع درختان تاغ به هیچ عنوان بخشش نداریم و 
برخوردهای قانونی صورت می گیرد.وی اظهار کرد: برای اینکه هر 
درخت تاغ در کویر ماندگار شــود از کاشت، آبیاری و نگهداری آن 
سه ســال زمان می برد و در این مدت هزینه های بسیاری صورت 
می گیرد.فنودی، جلوگیری از ریزگردها، شور شدن اراضی و افزایش 
بیابان را از جمله مهم ترین اثرات تاغ زارها دانست و تصریح کرد: نباید 
گذاشــت به دلیل شور شدن اراضی زمین های کشاورزی به بیابان 
تبدیل شوند.وی یادآور شد: در سال گذشته ۱۴۰ پرونده کشفیات 
چوب داشته ایم که در این راستا ۷۸۵۲ اصله چوب نیز کشف شد، 
از ابتدای امسال تاکنون هم ۳۲ فقره پرونده تشکیل و ۳۵۲۶ اصله 

چوب کشف شد.
 بیابانی شدن ۸ شهرستان خراسان رضوی طی ۱۰ سال

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراســان رضوی در ادامه از 
افزایش بیابان در خراسان رضوی خبر داد و گفت: باوجود اینکه در 
سال ۱۳۸۹ بالغ بر ۷۶۸ هزار هکتار کانون بحران فرسایش بادی در 
قالب ۱۵ کانون در ۱۵ شهرستان داشتیم اما مساحت بیابان ها در 
۱۰ سال بعد یعنی سال ۱۳۹۹ به یک  میلیون و ۲۵۵ هزار هکتار 

در قالب ۳۰ کانون فرسایش بادی در ۲۳ شهرستان افزایش یافت.
وی با اشــاره به اینکه در خراسان رضوی ۵.۵ میلیون هکتار بیابان 
داریم که ۲.۴ دهم میلیون هکتار آن مناطق تحت فرسایش بادی 
هستند، گفت: هر چند تا دو سال گذشته ۲۲ شهرستان خراسان 
رضوی کانون فرسایش بادی داشتند اما امسال نیز شهرستان مشهد 
به مناطق بیابانی اضافه شد.فنودی تصریح کرد: از ۲.۴ دهم میلیون 
هکتاری که در خراســان رضوی تحت فرسایش بادی هستند ۱.۲ 
میلیون هکتار کانون بحران است.وی با بیان اینکه از سنوات گذشته 
تاکنون در ۱.۵ میلیون هکتار عملیات بیابان زدایی انجام شده است، 
اظهار کرد: ســال گذشته در ســطح ۲۰ هزار هکتار با اعتبار ۱۸ 
میلیارد تومان عملیات بیابان زدایی انجام شده است.مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی گفت: تلاش می شود در سال 
جاری با اعتبار ۳۶ میلیارد تومان که از محل سفر ریاست جمهور به 
استان و اعتبارات ملی و استانی تأمین شده ۳۰ هزار هکتار عملیات 

بیابان زدایی را در سطح استان انجام دهیم.
وی افزود: امســال در مرحله اول ۴۰۰ هکتار عملیات بیابان زدایی 
در روستای اسحاق آباد و عملیات آبخیزداری را در روستای کسرینه 

شهرستان کاشمر انجام می شود.
 انجام ۴۵۰۰ هکتار طرح بیابان زدایی با کمک مردم

فنودی در ادامه تصریح کرد: با توجه به اینکه اعتبارات دولتی قابل 
توجه نیست از مردم تقاضا داریم برای انجام عملیات های بیابان زدایی 
و آبخیزداری در منطقه خودشان کمک و مشارکت کنند و خود ما 
هم عملیات اجرایی را انجام خواهیم داد.وی از وجود طرح هایی مانند 
گیاهان دارویی، کویر نــوردی و... که مردم را در کارهای اقتصادی 
مشارکت می دهد خبر داد و گفت: با مشارکت مردم در این طرح ها 
ضمن اینکه جلوی ازدیاد بیابان گرفته می شود به اقتصادشان کمک 
خواهد شــد.مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی 
مطرح کرد: تاکنون با آســتان قدس رضوی و شــرکت نفت و گاز 
سرخس نیز مشارکت هایی را داشته ایم، با هر روشی که جلوی از بین 
رفتن زیرساخت ها، زیربناها، تأسیسات، اقتصاد مردم و... را به دلیل 

افزایش بیابان بگیرد آماده مشارکت و همکاری هستیم.
وی با بیان اینکه تاکنون با مشارکت مردم در سطح ۴۵۰۰ هکتار 
طرح بیابان زدایی اجرا شــده است، ابراز امیدواری کرد؛ با مشارکت 
بیشــتر مردم طرح های بیشــتری را انجام دهیم و جلوی افزایش 
بیابان ها را بگیریم.فنودی بیان کرد: هر چند طی سنوات گذشته هر 
سال در سطح ۱۵ هزار هکتار عملیات بیابان زدایی انجام می شده اما 
از سال گذشته ۲۰ هزار هکتار انجام شده و در سال جاری نیز ۳۰ 

هزار هکتار عملیات بیابان زدایی را انجام خواهیم داد.
 اعتبارات موجود جوابگوی اجرای طرح ها نیست

وی اعتبارات موجود را جوابگوی اجرای طرح ها ندانست و گفت: 
اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری خراســان رضوی حاضر به 
مشــارکت با دستگاه های دولتی است که گرد و غبار و ریزگردها 
آنها را تحت تأثیر قرار می دهد و به سیستم و دستگاه ها خسارت 

وارد می کند.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان رضوی افزود: باوجود 
اینکه ۱.۲ میلیون هکتار کانون بحران داریم و ۲.۴ میلیون هکتار 
مناطق تحت تأثیر فرســایش بادی هستند اما با اعتبارات موجود 
نهایت سالیانه ۳۰ هزار هکتار عملیات بیابان زدایی می توانیم انجام 
دهیم.وی اظهار کرد: هر چند با اعتبارات موجود نمی توان به سرعت 
مشــکلات را رفع نمود اما امیدواریم با مشارکت مردم ضمن انجام 
طرح های بیابان زدایی جلوی قطع بی رویه تاغ زارها را که سودجویان 

برای تولید زغال انجام می دهند، بگیریم.
فنودی مشارکت مردم و تمام دستگاه های اجرایی برای جلوگیری 
از زیاد شــدن بیابان را ضروری دانست و گفت: انجام بیابان زدایی 
فقط مربوط به منابع طبیعی نمی شود بلکه مشارکت همه دستگاه ها 
و مــردم را می طلبد.وی با بیان اینکه اعتبارات موجود برای اجرای 
عملیات مقابله با بیابان زایی یا بیابان زدایی محدود است، تصریح کرد: 
با توجه به اینکه تاغ کاری را فقط در ماه های دی و بهمن می توانیم 
انجام دهیم اگر مردم در این ماه ها مشارکت کنند، مساحت بیشتری 

را می توانیم تحت پوشش این عملیات قرار دهیم.

شناسایی ۳۰ کانون فرسایش بادی در ۲۳ شهرستان خراسان رضوی

معاون صنایع  دستی اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و 
صنایع  دستی خراسان رضوی گفت: در تعامل با شهرداری 
منطقه ۶ مشــهد از ظرفیت صنایع  دســتی برای اشــتغال 
حاشیه نشینان محدوده این شهرداری استفاده خواهد شد.

رضا ابراهیم نیا در جلســه با شهردار منطقه ۶ مشهد اظهار 
کرد: مشهد شــهر جهانی گوهرسنگ هاست و گوهرتراشی 

یکی از زمینه هایی است که ظرفیت اشتغال دارد.
وی ادامه داد: تلاش داریم با تکمیل زنجیره تولید، بازاریابی 
و فروش صنایع  دســتی را به  عنوان سوغات سفر به مشهد 
نهادینه کنیم. البته در حال حاضر بخشــی از سوغات سفر 
به مشهد را صنایع  دستی تشکیل می دهد اما باید این سهم 

افزایش یابد.
ابراهیم نیــا به رویکــرد تعاملی این اداره  کل اشــاره کرد و 
گفت: آمادگی داریــم در مجموعه تاریخی فرهنگی مصلی 
مشــهد که بخشــی از آن به خانه صنایع  دستی و هنرهای 
سنتی تبدیل شده، همکاری بین شهرداری و این اداره  کل 

عملیاتی شود.
معاون صنایع  دســتی اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری 
و صنایع  دستی خراسان رضوی یادآور شد: شورای اسلامی 

شــهر و شهرداری مشــهد تعامل خوبی با اداره  کل میراث  
فرهنگی، گردشــگری و صنایع  دستی خراسان رضوی دارد 
و با رویکرد تعاملی این ۲ دســتگاه گام های مفید و موثری 
برای توســعه گردشــگری، حفظ میراث  فرهنگی و ترویج 
صنایع  دستی و همچنین هنرهای سنتی در مشهد برداشته 

شده است.
کاظم یزدان مهر، شهردار منطقه ۶ مشهد نیز گفت: مجموعه 

تاریخی مصلــی که در محدوده این شــهرداری قرار دارد، 
بخشی از نماد هویتی مشــهد و منطقه ۶ شهرداری است. 
ایــن بنا یکی از فاخرترین آثــار تاریخی بوده و بهره برداری 
از این مجموعه تاریخــی فرهنگی یکی از رویکردهای مهم 

شهرداری است.
وی بــا بیان اینکه حفظ هویت های تاریخی و فرهنگی ملی 
وظیفه ای همگانی اســت، ادامه داد: هر چقدر برای میراث 
 فرهنگی هزینه کنیم، ســرمایه گذاری صورت گرفته است 
چرا که تاریخ، فرهنگ، هویت و تمدن ایران اســلامی حفظ 

شده است.
شــهردار منطقه ۶ مشهد با اشــاره به ظرفیت های اقامتی 
مشــهد اظهار کرد: ظرفیت اقامت هتل ها و دیگر تاسیسات 
گردشگری مشهد در کشــور بی نظیر است چون مهم ترین 
هدف در تاسیســات گردشگری مشــهد خدمت به زائران 

حضرت رضا)ع( است.
بر اســاس گزارش روابط  عمومی اداره  کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی یزدان مهر برای 
استفاده از ظرفیت های اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری 

و صنایع  دستی خراسان رضوی درخواست همکاری کرد.

معاون اداره  کل میراث  فرهنگی خراسان رضوی مطرح کرد

استفاده از ظرفیت صنایع  دستی برای اشتغال حاشیه نشینان مشهدی


